

命令模式

CLS [/WAIT]

Clears the command/output area of the screen.

清空屏幕结果显示

/WAIT

Waits for the spacebar to be pressed unless an output file is open in WAIT NORMAL mode.

除非输出文件是在 WAIT NORMAL 模式下处于打开状态，否则，需要按空格键继续运行。

Operation

操作

All command output on the screen is cleared. In split screen mode, only the Display area and not the Command area is cleared (see SCREEN COMMAND).

所有输出在屏幕上的命令被清除。在多显示器状态，仅对显示屏予以清除，但在命令区仍旧保留（参见 SCREEN 命令）。

Normally, the CLS command is acted upon immediately. However if the /WAIT parameter is given and the WAIT AUTO mode is in effect, the spacebar must be pressed before screen is cleared.

正常情况下，命令 CLS 会立刻清空屏幕结果显示。然而如果加上参数/WAIT，且打开了 WAIT AUTO 模式，必须按下空格键，屏幕才会被清空。

CLS /WAIT differs from WAIT | CLS in that the latter always waits while the former is conditional as explained above.

CLS /WAIT 命令与 WAIT | CLS 命令不同，后者总是等待；而前者视情况，如上所诉。

Display Output

显示输出

Clears the screen only — no effect on disk or printer output.

只是清空屏幕结果显示，不影响储存内容和报告输出

Nondisplay Output

无显示输出

none.

无

Examples

样例

Clearing the screen immediately:

立刻清空屏幕结果显示:

CLS

Waiting (if no output device is turned on) before clearing the screen:

在清空屏幕前等待（如果没有输出设备被开启）:

CLS /WAIT